
     
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

      

 

 

 

 
 

 
 

Ας κάνω τώρα εξάσκηση… 
 

1. Βάζω ενωτικό εκεί που χρειάζεται. 
 

Ο παπα  Φώτης μαζί με την κυρα  Λαμπρινή πήγαν στο μοναστήρι να ανά 

ψουν τα καντήλια. 
 

Πήγαμε στην εκκλησία του Αϊ  Δημήτρη και συναντήσαμε τον γερο  Λάμπρο. 

Ο καπετάν Γιώργος χθες βράδυ ανακοίνωσε στην οικογένεια του ότι τα Χρι 

στούγεννα θα πάμε ταξίδι στο Παρίσι. 
 

Ο μπαρμπα  Γρηγόρης και η θεια  Μαρίκα πήγαν στο φαρμακείο. 

 

 

ONOMA: ________________________ 
 

Θυμάμαι: 
 

Το Ενωτικό ( - ) είναι μια 

μικρή γραμμούλα που μπαί-

νει για να χωρίσουμε μια 

λέξη στο τέλος της σειράς 

που γράφουμε, όταν δε χω-

ράει ή όταν συλλαβίζουμε 

μια λέξη. 

Μαθαίνω ακόμη: 
Το ενωτικό το χρησιμοποιούμε για να 

ενώσουμε δύο λέξεις που διαβάζονται 

μαζί. Μπαίνει μετά από τις λέξεις:  
 

Αγια-, Αϊ-, γερο-, γρια-, θεια-,      

κυρα-, παπα-, μπαρμπα-, μαστρο-  

 

και ενώνονται με ονόματα ανθρώπων  

π.χ. κυρα – Δέσποινα ή αγίων π.χ.  

Αϊ-Γιώργης. 
 

Σε κάθε ζευγάρι η πρώτη λέξη δεν 

παίρνει τόνο  ούτε κλίνεται. 

ΠΡΟΣΟΧΗ: 
 

Οι λέξεις καπετάν  και πάτερ τονίζονται και γράφονται χωρίς ενωτικό.            

(π.χ καπετάν Νικόλας, πάτερ Παναγιώτης). 

 



 

2. Συλλαβίζω τις παρακάτω λέξεις όπως το παράδειγμα. 

 

 

πάγος  

 
 

κανάτα  
 
  

σχολείο 

 
 

παιδάκι 
 

 

καμπούρα 
 

 

κόκκινος 
 

 

ευχή 
 
 

γυαλί 
  

 
 

3. Στο παρακάτω κείμενο βάζω τόνους, διαλυτικά και ενωτικό όπου χρειάζεται. 

 

Ο παπα  Γιαννης  εχει  ενα  γαιδαρακο. Καθε πρωι τον παιρνει και πανε   

στο μοναστηρι του Αι  Γιωργη  για να  ταισει  τις κατσικες του που ειναι 

εκει κοντα. Στο δρομο τα παιδια κοροιδευουν  τον γαιδαρο για τα μεγαλα 

του αυτια. <<Κοροιδο, κοροιδο !>> του φωναζουν. 

Μονο η Ρηνουλα στεκεται πλαι του και τον χαιδευει γιατι ξερει πως κι 

αυτος θελει χαδια.  
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